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F.C. Haisma, Sociale Dienst Drechtsteden

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Opening 

1. Opening en vaststelling conceptagenda
Voorstel:
Vaststellen van de conceptagenda

Besluit:
De heer Van Maanen vraagt om het voorstel 'Aanwijzing Functionaris Gegevensbeheer' met een 
maand te verdagen, omdat dit ambtelijk beter uitkomt. Het Algemeen Bestuur is hiermee akkoord. 
De agenda wordt verder ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen

Wethouder Van Die heeft overleg gehad met de interim voorzitter van de Regionale Adviesraad Wmo 
Drechtsteden en een lid van de lokale Wmo-adviesraad uit Hardinxveld-Giessendam. Zij zouden graag 
onderzoeken of de regionale adviesraad verbreed kan worden, niet alleen naar werk en inkomen, maar 
ook met jeugd. Wethouder Van Die hoort graag hoe het Algemeen Bestuur hierin staat. De AB-leden 
staan hier in principe positief tegenover, mits ook een afspiegeling van het domein van jeugd wordt 
betrokken, maar bekeken moet worden hoe dit zich verhoudt tot het andere regioniveau en de GR voor 
jeugd. Voor het onderzoek zal een bestuurlijke opdracht worden geformuleerd; wethouders De Meij en 
Van Die pakken dit op, ondersteund door de heer Van Maanen in samenwerking met de gemeenten.

3. Conceptverslag vorige vergadering
Voorstel:
Vaststellen van het conceptverslag van de vorige vergadering

Besluit:
Het verslag wordt met twee wijzigingen vastgesteld: 
- Bij het besluit over het vaststellen van de 'as is' financiële stukken wordt 'de financiële stukken' 

gewijzigd in 'deze verordeningen'.



- Onder het besluit over de Energietoeslag wordt aangevuld dat kort na de AB-vergadering het 
Rijk de Energietoeslag heeft verhoogd. De AB-leden hebben vervolgens nog afgestemd en 
besloten over de doelgroep en bedragen. 

Naar aanleiding van het verslag wordt gesproken over het tekort aan huisartsen in de regio. De heer Van 
Maanen heeft dit besproken met directeur Cees Vermeer van de Dienst Gezondheid en Jeugd en dit aan 
wethouder Van Die teruggekoppeld. Wethouders Van Die en Jongmans kaarten dit onderwerp 
vanmiddag aan in hun overleg met Cees Vermeer. Het Algemeen Bestuur stelt vast dat gemeenten 
alleen aan het vestigingsklimaat iets kunnen doen, zodat het voor huisartsen aantrekkelijker wordt om 
zich in de Drechtsteden te vestigen, maar dat de invloed verder beperkt is. Het vraagstuk wordt bij de 
DG&J belegd, maar om verbinding te houden zou het goed zijn om daar vanuit met regelmaat aan het 
AB terug te koppelen. De Drechtdokters-organisatie heeft in het geheel ook een taak, als het gaat om 
een visie te ontwikkelen rondom het tekort. 
Gemeenten zouden in een lobby naar Den Haag eventueel ook een rol kunnen spelen. Wethouder 
Heijkoop zal bij de VNG informeren of dit probleem ook in andere gemeenten speelt.

Bespreekstukken

4. Presentatie - stand van zaken hersteloperatie toeslagaffaire door Jan Paffen, SDD 
(zaaknummer 2022-0039642)
Voorstel:
Kennis nemen van de presentatie door projectleider Jan Paffen (SDD) over de stand van zaken van 
de hersteloperatie toeslagaffaire.

Besluit:
Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de presentatie.

De heer Paffen informeert het AB naast de hersteloperatie kinderopvangtoeslagaffaire over de 
verstrekking van leefgeld aan Oekraïense vluchtelingen.

Toeslagaffaire: 
- Veel gedupeerden vragen om vergoedingen vanuit de SPUK-regeling, bijvoorbeeld voor 

inrichtingskosten en betaling van de hypotheek. Deze middelen zijn echter niet onbeperkt en 
leveren ook vragen op in verband met overcompensatie. De Sociale Dienst Drechtsteden 
(SDD) helpt mensen in schrijnende gevallen, die vastzitten, maar overige aanvragers worden 
naar de Belastingdienst verwezen. Signalen over koehandel met deze middelen worden aan 
het UHT meegegeven, ook het grijze gebied van oorzaak en gevolg bij uithuisplaatsingen, 
echtscheidingen en huisvestingsproblematiek. Gedupeerden linken deze situaties aan de 
toeslagaffaire, terwijl mensen voor die tijd vaak al in de problemen zaten. 

- De heer Paffen ziet een oplossing in integrale samenwerking door gemeenten en het UHT, in 
plaats van naast elkaar werken. Mensen blijven nu met hun casus langdurig 'hangen' bij het 
UHT, met diverse problemen tot gevolg, die uiteindelijk bij de gemeenten landen. Het UHT zou 
deze mensen eerder uit het proces moeten loslaten. Hier is echter ook politiek-bestuurlijke 
moed voor nodig en daar ligt ook een rol voor de Tweede Kamer. Door de huidige 
overcompensatie staat rechtsongelijkheid; op termijn keert hierdoor echter de wal mogelijk het 
schip. 

- Het AB vraagt in relatie tot de 'no response' groep of langsgaan bij deze mensen nut zou 
kunnen hebben. Afgesproken wordt dat de heer Paffen bij de wijkteams zal nagaan of zij iets 
kunnen betekenen in het bezoeken van gedupeerden die niet reageren op brieven en 
telefoontjes vanuit de SDD. Indien het geval, dan moeten hier goede voorwaarden voor worden 
opgesteld. De heer Paffen zal nog terugkomen op dit punt.

- In de presentatie worden zes uithuisplaatsingen van kinderen genoemd; dit moeten er echter 
vijf zijn. De heer Paffen benadrukt dat uithuisplaatsing weliswaar schrijnend is, maar dat 
maatschappelijke verontwaardiging niet altijd op zijn plaats is, omdat sommige kinderen – los 
van de toeslagaffaire – niet voor niets uit huis zijn geplaatst. De situaties die in de Drechtsteden 



bekend zijn, gaan door naar een team van deskundigen, die vanuit ervaring adviseren over de 
vaak complexe situaties.

- Het AB vraagt dit onderwerp na de zomer nog eens te laten terugkomen in het AB.

Leefgeld:
- Sinds afgelopen vrijdag is er een ministeriële regeling voor het uitkeren van leefgeld. In de 

Drechtsteden start dit proces morgen digitaal, maar gisteren kon al met een papieren proces 
worden gewerkt. Het leefgeld wordt per maand overgemaakt, ingaande per april.

- Nodig voor de uitkering van leefgeld is een geldig legitimatiebewijs. Het proces wordt eerst 
getest bij particulieren, daarna gaat een mobiel langs de opvanglocaties in de gemeenten.

- Een 100% controle is onmogelijk. Als de vluchtelingen zaken niet melden, zoals verhuizing naar 
buiten de regio of terugkeer naar het eigen land, loopt het leefgeld door. Los daarvan is het een 
redelijk werkbare regeling. Signalen over hoe een en ander loopt kan wethouder Heijkoop 
wekelijks op de maandagmiddag doorgeven aan Minister Schouten. Meegegeven wordt in elk 
geval de suggestie dat via BuZa mogelijk een 'fast lane' met het consulaat kan maken voor het 
aanvragen van een identiteitsbewijs.

- Een ander aandachtspunt is de vraag om vergoeding van buitengewone kosten, zoals 
asielkosten voor een hond en medicijnen. Eerst wordt echter de basis geregeld; daarna de 
bijkomende zaken en tenslotte zijn mutaties en handhaving aan de orde.

- Het delegatiebesluit voor de colleges van de Drechtstedengemeenten voor de verstrekking van 
het leefgeld door de SDD is in voorbereiding. Joost Ansems coördineert dit. Beoogd wordt dat 
de colleges op 19 april een besluit hierin nemen. Onderdeel van het besluit moet worden de 
dekking van de uitvoeringskosten en het informeren van de raden via een raadsinformatiebrief. 
Het concept van het besluit zal via mail met het Dagelijks Bestuur worden uitgewisseld, waarna 
het voor 19 april naar de AB-leden wordt verspreid. Geld voor tolken loopt lokaal via de 
burgemeesters.

5. Energietoeslag 
Voorstel:
1.   Kennis nemen van de vastgestelde Beleidsregels Energietoeslag Drechtsteden. 
2.  Vaststellen van de Raadsinformatiebrief over de Energietoeslag.
3.  Doorgeleiden van deze Raadsinformatiebrief naar de colleges en raden van uw gemeente.

Besluit:
Conform voorstel, met een wijziging op het derde beslispunt: de raadsinformatiebrief gaat alleen naar  
de colleges; het Algemeen Bestuur stuurt zelf niet rechtstreeks de brief aan de gemeenteraden.

Het voorstel is conform het eerdere besluit waarover via Whatsapp werd gecommuniceerd vanwege 
de tijdsdruk. Het is aan de colleges hoe zij de informatiebrief naar de eigen raden wil brengen. 
De colleges kunnen zelf een raadsinformatiebrief opstellen of de brief één op één doorzetten. Om die 
reden spreekt het AB van een college-informatiebrief. De brief zal worden doorgezet aan de colleges 
met het advies deze aan de eigen raad door te sturen, waar gewenst in een bewerkte versie.
Voor toekomstige raadsinformatiebrieven vraagt het AB om in de inleiding van de brief de context 
ervan aan te geven, waar deze eerder is besproken; dit voor de colleges die de brief één op één 
willen doorzetten.
Wethouder Van Die uit het ongemak van zijn college dat de gemeenteraad niet een politieke 
discussie kon voeren over deze beleidsregels of bijvoorbeeld over de uitbreiding van de doelgroep, 
al is er ook begrip voor het pragmatisch ingestoken proces en de snelheid van handelen. Hij pleit 
ervoor in de toekomst wel de raden te betrekken, zoals bij de herijking minimabeleid in de tweede 
helft van dit jaar. De gelopen route is nu in het belang van de inwoners incidenteel versneld gelopen, 
maar waar mogelijk loopt het proces via de raden.

6. Startnotitie herijking minimabeleid 
Voorstel:
Doorgeleiden van de Startnotitie herijking minimabeleid naar de gemeenteraden.



Besluit:
Conform besluit. 

Wethouder Burggraaf zou voorafgaand aan de discussies in de raden over het minimabeleid nog 
graag een verdiepingsslag zien op de effecten van de knoppen waaraan gedraaid kan worden. 
De heer Van Maanen licht toe dat de raden in staat gesteld moeten worden om het gesprek over het 
minimabeleid te voeren, en dat de Minima Effectrapportage Drechtsteden (MER) hiervoor een goed 
uitgangspunt vormt. Het proces loopt via beeldvorming en oordeelsvorming naar besluitvorming. 
De SDD kan de gemeenten hierin faciliteren en kan worden betrokken in de beeldvormingsfase, om 
de samenhang en dynamiek binnen het minimabeleid mee te geven, zonder meteen in een politiek 
discussie te schieten. De MER is handig als budgettair kader daarbij, zodat de raadsleden het 
inhoudelijke gesprek kunnen voeren.
In verschillende gemeenten wordt voor de zomer al in commissies gesproken over de herijking 
minimabeleid. Het zou goed zijn de SDD daarbij te betrekken. Indien gewenst, dan zoeken de 
gemeenten ambtelijk de samenwerking op. De gemeenteraden gaan zelf over hun agendering, maar 
vóór de zomer is een beeldvormend gesprek nodig, om na de zomer de volgende stap te kunnen 
zetten. Lokaal kunnen de colleges een oplegger of raadsinformatie aan de startnotitie toevoegen 
voor hun gemeenteraad; eventueel kan hierin een aantal vragen al worden meegegeven.
Bij het doorgeleiden naar de colleges zal de SDD iets meegeven over dit proces, maar met de 
nuance dat de raden zelf bepalen wanneer zij zaken agenderen.

HAMERSTUKKEN

7. Aanwijzen Functionaris Gegevensbeheer voor AB 
Voorstel:
Aanwijzen van de Functionaris Gegevensbescherming voor het Algemeen Bestuur van de 
Gemeenschappelijke Regeling Sociaal, met terugwerking per 1 januari 2022.

Besluit:
Dit agendapunt verschuift naar het volgende AB van 12 mei 2022.

8. Overdracht aandelen 
Voorstel:
1.   Instemmen door het Algemeen Bestuur met de overdracht aan gemeente Dordrecht van de 

aandelen in Regionale Ontwikkelingsmaatschappij InnovationQuarter BV en van de certificaten 
van aandelen uitgegeven door de Stichting Administratiekantoor Breedband, tegen de 
balanswaarde per 31 december 2021.

2    Opdracht geven door het Algemeen Bestuur aan het Dagelijks Bestuur om dit besluit te 
effectueren.

Besluit:
Conform akkoord.

9. Benoemen interim-voorzitter en lid Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden 
Voorstel:
1.   Benoemen van de interim-voorzitter van de Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden met 

terugwerkende kracht per 1 januari 2022 tot het moment dat er een nieuwe voorzitter is 
gevonden, maar voor maximaal vier jaar.

2.   Benoemen van een nieuw lid van de Regionale Adviesraad Wmo Drechtsteden voor een periode 
van vier jaar, met terugwerkende kracht per 1 januari 2022.

3.   Vaststellen van de bijgevoegde benoemingsbrief aan de Regionale Adviesraad Wmo 
Drechtsteden.

De benoeming betreft:



-   De interim-voorzitter, J. Slappendel.
-   Vertegenwoordiger vanuit de lokale adviesraad Sliedrecht: P. de Keijzer.

Besluit:
Conform akkoord.

Stukken ter kennisname

10. Ingekomen stukken
- Vastgestelde besluitenlijst DB 14 februari 2022
- Nieuwsbrief nr. 4 - Dienstverlening i.r.t. Coronavirus
- Opdracht herijking kaders Wmo

11. Uitgegane stukken
- Brief AB aan colleges inzake vastgestelde financiële verordeningen
- Brief AB aan voorzitter voormalige auditcommissie GRD inzake auditcommissie GRS

12. Voorraadlijst AB GR Sociaal

Voorgesteld wordt:
Kennis nemen van de stukken.

Besluit:
Conform akkoord.

Rondvraag en afsluiting

13.  Rondvraag

- De heer Van Maanen meldt dat de vergadering van het Algemeen Bestuur GR Sociaal van 2 juni een 
themabijeenkomst is. Gepland staat een vergadering van 15.00-17.00u. Het AB is ermee akkoord dat 
deze wordt verlengd naar 20.00u, met een hapje en drankje. Inhoudelijk stelt de heer Van Maanen 
voor om in een soort politiek café te discussiëren over lobby's richting de landelijke politiek in relatie 
tot de belangrijkste wetsuitvoeringen, aan de hand van lobbyfiches. Daarnaast zal met de nieuwe 
AB-leden over enkele constituerende zaken gesproken worden.

Het verslag is vastgesteld door het Algemeen Bestuur d.d. 12 mei 2022.

drs. D.J. van Maanen drs. P.J. Heijkoop
secretaris voorzitter



Actielijst Algemeen Bestuur GR Sociaal versie 12/04/2022

Actie uit AB Wat Door wie
03-02-2022 Concreet overzicht herijkingsproces verordeningen Sociale Dienst 

Drechtsteden
10-03-2022 Agenderen in AB: gesprek over bevoegdheden per 

gremium en werkbaar beleidsproces
Secretaris GR Sociaal

07-04-2022 Bestuurlijke opdracht onderzoek uitbreiding Regionale 
Adviesraad Wmo Drechtsteden met Jeugd (bovenop de 
uitbreiding met werk en inkomen)

Wethouder Van Die
Wethouder De Meij
Secretaris GR Sociaal 
i.s.m. gemeenten


